
Or.0052/5/08 

R  A  D  A     G  M  I  N  Y     S  Z  C  Z  U  T  O  W  O

P R O T O K Ó Ł    N r  X V I / 0 8 
Sesji Rady Gminy Szczutowo 

odbytej w dniu 6 listopada 2008 r. 

Protokół zawiera: 
1. Uchwałę Nr XVI/ 97/08  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
                                             nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku . 
2. Uchwałę Nr XVI/98/08   w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
                                             transportowych .
3. Uchwałę Nr XVI/99/08   w sprawie ustalenia wysokości opłat za wodę z urządzeń 
                                             wodociągowych na terenie Gminy Szczutowo. 
4. Uchwałę Nr XVI/100/08  w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i 
                                              oczyszczanie ścieków na terenie Gminy Szczutowo . 
5. Uchwałę Nr XVI/101/08  w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów
                                             wymiaru podatku rolnego na 2009 rok . 
6. Uchwała Nr XVI/102/08  o zmianie Uchwały Nr XVIII/93/04 Rady Gminy 
                                              Szczutowo z dnia 3 grudnia 2004 roku w sprawie określenia 
                                              wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych . 
7. Uchwałę Nr XVI/103/08  w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  
                                             Gminy Szczutowo na lata 2007-2013 .
8. Uchwałę Nr XVI/104/08  w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
                                              Szczutowo na lata 2004-2006 oraz 2007-2013 . 
9. Uchwałę Nr XVI/105/08  w sprawie ustanowienia służebności gruntowej . 
10.Uchwałę Nr XVI/106/08 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
                                              dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 
                                              uczestniczących w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
                                              pożarniczych . 
11.Uchwała Nr XVI/107/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008 . 
12.Uchwała Nr XVI/108/08 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy
                                              Szczutowo . 
13.Uchwała Nr XVI/109/08 w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów
                                              podróży służbowych dla radnych . 
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P R O T O K Ó  Ł  N r X V I / 0 8
Sesji Rady Gminy  S z c z u t o w o

odbytej w dniu 6 listopada 2008 roku
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Szczutowie .

Przewodniczył : Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński .
Protokółowała : Celina Szczepańska – Inspektor ds. obsługi Rady i Kancelarii . 

                                                              Sesję rozpoczęto o godz.10.10 
                                                              Zakończono o godz. 13,50
                                                              Stan radnych      -        15 
                                                              Obecnych           -        12 
                                                              Nieobecnych      -          3 
                                                              Procent frekwencji   -  80
Obecność  radnych   i  zaproszonych  gości  przedstawia  załączona  do  protokołu  lista
obecności .  
Udział również wzięli : Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński, Skarbnik Gminy – Pani
Anna Jeżewska, Sekretarz Gminy – Pan Dariusz Lazarowski .

Porządek  obrad  :
1. Otwarcie ,stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad XVI Sesji Rady  Gminy    
    Szczutowo.    
2. Przyjęcie protokółu z XV Sesji Rady Gminy .
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy Szczutowo oraz 
    działalności Wójta w okresie między sesjami .
4. Składanie interpelacji i wniosków .
5. Uchwalenie wysokości podatków i zwolnień podatkowych oraz opłat  na 2009 rok :
     1) Podatku od nieruchomości ;
     2) Podatku od środków transportowych;
     3) Opłaty za wodę z urządzeń wodociągowych;
     4) Opłaty za usuwanie i oczyszczanie ścieków.
6. Rozpatrzenie uchwalenia na rok 2009 wysokości :  
     1) opłaty targowej; 
     2) opłaty planistycznej; 
     3) opłaty za zajęcie pasa drogowego;
     4) opłaty od posiadania psów;
     5) podatku rolnego;
     6) podatku leśnego;
     7) inkasa dla sołtysów; 
7. Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr XVIII/93/04 Rady Gminy Szczutowo z dnia  
    03 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji  
     podatkowych . 

      8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/56/07 Rady Gminy Szczutowo z 
          17grudnia 2007 r. w sprawie przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy
          Szczutowo” na lata 2007-2013”.           
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9.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIX /101/04 Rady Gminy Szczutowo z  
     29 grudnia  2004 r. w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego .          
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczych 
      straży pożarnych.    
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008.
13. Przedstawienie informacji o analizie oświadczeń majątkowych . 
14. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy w roku 2008 . 
15.Rozpatrzenie wniosku w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy  
     Szczutowo.”  
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży  
      służbowych dla radnych . 
17. Sprawy różne .     
18. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i wnioski . 
19. Zakończenie obrad XVI  Sesji Rady Gminy Szczutowo . 

P r z e b i e g  :
Do punktu 1 porządku obrad : 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Zbigniew Kopciński dokonał otwarcia XVI Sesji
Rady Gminy Szczutowo.  Następnie  przywitał  przybyłych na sesje  radnych, sołtysów,
zaproszonych gości oraz pracowników samorządowych .
Na podstawie listy  obecności  stwierdził  ,że  Rada jest  prawomocna do podejmowania
uchwał .
Następnie zgłosił następujące wnioski w sprawie zmiany w porządku obrad :
-  wykreślenie  punktu  7  „Podjęcie  uchwały  w sprawie  zasad  korzystania  ze  stołówek
szkolnych i ustalenie wysokości opłat za wydawane posiłki”- brak kompetencji Rady do
podjęcia tej uchwały . 
-  wprowadzenie  do  porządku  obrad  zgodnie  z  wnioskiem  Wójta  Gminy  „Podjęcie
uchwały o zmianie Uchwały Nr XVIII/93/04 Rady Gminy Szczutowo z dnia  03 grudnia
2004 roku w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowej.
Wniosek w tej sprawie stanowi załącznik do protokółu .
-wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia
wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży  służbowych dla radnych” .       
Pani Karolewska Danuta – radna zgłosiła wniosek o wyłączenie z porządku obrad XVI
Sesji z pkt 5” Uchwalenie wysokości podatków i zwolnień podatkowych oraz opłat na
2009  rok   podpunktu  1  „Podatku  od  nieruchomości”  oraz  z  pkt  6  „  Rozpatrzenie
uchwalenia na rok 2009 wysokości:” podpunktu 5 „podatku rolnego” . Na posiedzeniu
komisji ustalono ,że podatki w naszej gminie w przyszłym roku będą wyższe . Z takiej
propozycji  nie  była  zadowolona,  proponowała  utrzymanie  wysokości  podatków  na
poziomie b.r. jednak zabrakło jej argumentów , aby przekonać komisję do podjęcia takiej
opinii.  Postanowiła  sprawdzić  jak  to  jest  w innych  gminach  .  Na  podstawie  danych
zawartych w BIP porównała wysokości podatków uchwalonych w naszej gminie w roku
2008 do innych gmin .Na przykład stawki podatku od budynków mieszkalnych za 1 m²
pow. użytkowej w innych gminach  przedstawiają się następująco : 0,40 zł , 0,33 zł ,
0,59 zł - zastosowane zwolnienie wszystkich budynków mieszkalnych ,0,57zł -zwolnione
budynki położone na gruntach sklasyfikowanych jako użytki rolne  . W naszej gminie w
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2008 roku stawka wynosiła 0,51 zł , a projekt uchwały na rok 2009 przewiduje 0,55 zł od
1  m²  pow.  użytkowej  .Budzi  też  wątpliwość  stawka  „od  innych  pozostałych  m.in.
budynki gospodarcze , garaże ,stajenki „ proponuje się utrzymanie jej na poziomie uroku
ubiegłego -3,90 zł od 1 m² pow. użytkowej, a w innych gminach obowiązywały  stawki
3,10 zł , 3,70 zł, 3,37 zł .  Podatek od gruntów -inne ,które nie są użytkami rolnymi
(zawarty w punkcie 7 podpunkt 3 litera c projektu uchwały) w naszej gminie proponuje
się stawkę  0,15 zł od 1 m ²pow. użytkowej , a w innych gminach 0,07 zł ,0,10 zł ,0,12 zł
–  zwolnienie  dotyczy  działek  do  0,20 ha.  Najbardziej  budzi  niepokój   proponowany
podatek rolny . W innych gminach w roku 2008 cena skupu 1 q żyta  wynosiła 36 zł i 37
zł ,a  u nas 40 zł .   Projekt uchwały na rok 2009 przewiduje 45 zł za 1 q .Z danych
statystycznych  GUS  wynika  ,że  przyjęto  w  roku  2008  średnią  cenę  skupu  żyta  w
wysokości 28 -29 zł, natomiast  w naszej gminie obniżono do 40 zł  czyli mniejszą o 4 zł
od ceny   ogłoszonej w Komunikacie Prezesa GUS .Natomiast na rok 2009 jest ogłoszona
cena 55,80 zł , a my  proponujemy 45 zł . Rolnik sprzeda zboże za cenę niższą ,a podatek
zapłaci od ceny wyższej . Zgodnie z zasadą naliczenia podatku rolnik zapłaci za 1 ha
przeliczeniowy równowartość ceny 2,5 q  żyta .   Na posiedzeniu Komisji  mówiono, że
na  terenie  naszej  gminy  za  wodę  płaci  się  najmniej  ,  prawdą  jest  ,że  nie  płacimy
najwięcej , ale najmniej płaci się w gminie Mochowo – 1,64 zł z VAT za 1 m³.W naszej
gminie  obecnie płacimy 1,60 zł za 1 m³, a projekt uchwały przewiduje 1,80 zł z VAT za
1  m³.
- Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński –wniosek radnej będzie głosowany przez Radę.
Uważa jednak ,że podatki trzeba uchwalić na tej  sesji   ,  a  ich wysokości   wyłącznie
zależą od Rady . Stwierdził, że nie jest to czas na wykreślenie z porządku obrad  w/w
punktów  .  Do  15  listopad  musi  być  sporządzony  projekt  budżetu  gminy.  Kwestia
ustalenia  wysokości  podatków i  opłat  jest  bardzo ważna i  ma bezpośredni  związek z
dochodami  gminy  .  Proponował  nie  wykreślać  lecz   uchwalić  .  Cieszy  się  ,że  radni
poszerzają  swoją  wiedzę  ,  ale  również  należałoby  sprawdzić   wielkość  dochodów
własnych  w  poszczególnych  gminach  .  Należy  pamiętać  ,że  nasze  dochody  własne
wynoszą  tylko 18 % dochodów ogółem . Na terenie naszej gminy 90 % rolników nie
płaci podatku rolnego  - zwolnienie ustawowe. Na następnej sesji Rada będzie uchwalała
budżet , po jednej stronie znajdą się dochody , a po drugiej  wydatki . Trzeba chociaż w
minimalnym stopniu zaspokoić potrzeby po stronie wydatków .
- Pani Karolewska Danuta – radna – stwierdziła ,  że zgłosiła wniosek o wycofanie z
porządku obrad aby mieć więcej czasu na przedyskutowanie tego tematu .  
Przewodniczący Rady – pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie wniosek dot.
wykreślenia  z  porządku  obrad   uchwalenia  podatków,  zgłoszony  przez  radną  Panią
Karolewską Danutę .
Na stan radnych 15  obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych. 
„Za” wykreśleniem z porządku obrad głosowało – 1 radny.
„Przeciw” – 10 radnych .
„Wstrzymało się od głosu” – 1 radny .
Wniosek radnej Pani Karolewskiej nie został przez Radę  uwzględniony . 
Wobec  braku  uwag  do  pozostałych  wniosków  o  zmianę  w  porządku  obrad
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie proponowany
porządek obrad z uwzględnieniem zgłoszonych przez niego  wniosków .
Na stan radnych 15 obecnych  i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych . 
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„Za”  przyjęciem  porządku  obrad  z  uwzględnieniem  wniosków  zgłoszonych  przez
Przewodniczącego Rady głosowało- 11 radnych .
„Przeciw” – 1 radny .
„Wstrzymało się od głosu ” - 1 radny  .
Większością  głosów Rada przyjęła porządek obrad XVI Sesji rady Gminy .
 
Do punktu 2 porządku obrad : 
Protokół z XV Sesji Rady Gminy Szczutowo był wyłożony do wglądu w Biurze Rady w
okresie między sesjami i przed sesją . 
Radni nie zgłosili uwag . 
Przewodniczący  Rady  –  Pan  Zbigniew  Kopciński  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie
protokołu z XV Sesji Rady Gminy . 
„Za” przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych . 
„Przeciw”     -   - 
„Wstrzymało się od głosu”   - -  
Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XV Sesji Rady Gminy . 

Do punktu 3 porządku obrad :
W  punkcie  tym  udział  wziął  Pan  Juliusz  Gorzkoś  –  Lekarz  weterynarii,  który
poinformował nt. programu zwalczania choroby Aujeszky´ego na terenie województwa
mazowieckiego.  W związku z tym prosił sołtysów o sporządzenie wykazów hodowców
trzody  chlewnej  w poszczególnych  sołectwach  w terminie  do  14  listopada  2008  r.  i
dostarczenie ich do Urzędu Gminy . 
Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy przedstawił Wójt
Gminy – Pan Jakub Smólczyński .
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu . 
Dalej złożył informację o działalności między sesjami :
-29-30.08.2008 r. –obchody XXV –lecia  powstania stanicy harcerskiej w Słupi .
- 1.09.2008 r. – rozpoczęcie roku szkolnego – reprezentacja organu prowadzącego we
wszystkich szkołach .
- 9.09.2008 r. – spotkanie  w EMPEGEK – nt. segregacji odpadów między innymi folii
rolniczej .
- 11.09.2008 r. – spotkanie z Dyrektorami Szkół (organizacja roku szkolnego, dowóz do
szkół,  inwestycje  oświatowe  ,  programy  pomocowe,  gospodarka  finansowa  szkół,
organizacja uroczystości ).
-  13.09.2008 r.  –  Powiatowe Zawody Sportowo- Pożarnicze  w Sierpcu :  udział  OSP
Szczutowo i OSP w Gójsku .OSP Szczutowo zajęło III miejsce.
 -15.09.2008  r.  –  obstawa  przez  OSP  z  terenu  gminy   trasy  wyścigu  TOUR  DE
POLOGNE  w Sierpcu .  Organizatorem i  dowodzącym był  Pan Józef  Mazurowski  –
Komendant  Gminny.  Uczestniczyło  47  strażaków  z  terenu  gminy  .  Dyscyplina  ,
umundurowanie nie budziło zastrzeżeń . Wykorzystano dotację Marszałka Województwa
Mazowieckiego dla OSP w kwocie -27.075 zł . 
  -Posiedzenie  Komisji  ds.  realizacji  Programu Integracji  Społecznej  .  Rozstrzygnięto
oferty i przeznaczono 60 tys. zł  do wykorzystania przez oświatę - praca wśród dzieci i
młodzieży- oraz 10 tys. zł na rzecz osób starszych .W skład Komisji wchodziło dwóch
radnych .
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- 16.09.2008 r. – spotkanie z udziałem Pana M. Warowickiego w sprawie  działań w
realizacji  PIS  oraz  uruchomienia  środków  finansowych  po  rozstrzygnięciu  Komisji  i
pozostałej kwoty (około 150 tys. zł ) .Odbywają się spotkania warsztatowe . 
-19.09.2008 r. – spotkanie w sprawie organizacji obchodów 90 -lecia odzyskania 
Niepodległości .Organizatorem zostało Gimnazjum w Szczutowie . Poinformował ,że na 
uroczystość zostały rozdane zaproszenia. Prosił przedstawicielstwa organizacji ,aby były 
wyposażone w znicze ,które zostaną złożone pod pomnikiem  na miejscowym cmentarzu.
Prosił o obecność radnych i sołtysów
-28.09.2008 r. – „Światowy Dzień Marszu” organizowany w Słupi w Stanicy Harcerskiej
– Sekretarz Gminy reprezentował samorząd . Patronat objęło Starostwo Powiatowe w 
Sierpcu .
- 29.09.2008 r. – narada szkoleniowa zorganizowana dla sołtysów .Frekwencja na 
spotkaniu wynosiła 90 % .Tematem szkolenia było : pobór podatków i opłat ,zadania 
sołtysów ,udział w sesjach ,odbiór diet i inkasa .
- 5.10.2008 rok – „Biała Niedziela” – w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gójsku . 
Podziękował za właściwą organizację Dyrekcji i pracownikom SP ZOZ i ZSO.
-  7.10.2008  r.  –  warsztaty  PIS  –udział  ok.30  osób.  Spotkanie  ukierunkowane   na
dostosowanie  do  wymogów zasad  Programu Integracji  Społecznej  ,Gminnej  Strategii
Rozwiązywania Problemów Społecznych .
-10.10.2008 r. – Urząd Marszałkowski w Warszawie – złożono następujące  wnioski na
dotację : - budowa dróg  - 7 wniosków , - modernizacja i rozbudowa SP ZOZ – jeden
wniosek .Wszystkie inwestycje ujęte w wieloletnim gminnym  planie inwestycyjnym. 
- 11.10.2008 r. otwarty mityng AA w Szczutowie  – udział wzięło ok.100-150 osób oraz
Sekretarz Gminy jako reprezentant samorządu .
-  16.10.2008  r.  –  Urząd  Miasta  Sierpc  –  narada  w  sprawie  składowiska  azbestu  i
odpadów.
-17.10.2008 r. uroczystość wręczenia medalu z okazji 50 –lecia pożycia małżeńskiego
zorganizowanego przez USC ( zaproszonych 11 par , 9 par obecnych) .
Dalej  spotkanie  z  Kierownikiem  Zarządu  Powiatowego  Dróg  .  Przekazane  zostały
wszystkie wnioski radnych, sołtysów  dotyczące napraw i remontów dróg : 
w Dzikim Borze , w Blinnie , w Cisach , Bliznie , w Szczutowie – ulica 1 Maja przy
remizie OSP ,w Szczechowie , Modrzewiu, Maluszynie , Józefowie .
-20.10.2008  r.  –  spotkanie  dot.  organizacji  sesji   z  udziałem  Przewodniczącego  i
Wiceprzewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji . 
- 4.10.2008 r. – udział w IX Kongresie Gmin Wiejskich RP w Warszawie.
Następnie Wójt Gminy przedstawił następujące komunikaty : 
1) Przedsiębiorcy i osoby zamierzające założyć działalność gospodarczą mogą korzystać
z pomocy akredytowanych konsultantów Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości,
którzy dyżurować będą w siedzibie UM Sierpcu ,w każdy pierwszy wtorek miesiąca w
godzinach  od  9.00  do  15.00  .Będzie  można  uzyskać  informacje  na  temat  zasad
podejmowania  i  prowadzenia  działalności  gospodarczej  ,  możliwości  wykorzystania
środków  unijnych  na  realizacje  projektów  ,  możliwości  i  zasad  uzyskania  usług
specjalistycznych . 
2) Do chwili powiększenia budynku administracyjnego UG,  siedziba Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej  mieścić się będzie w budynku Posterunku Policji  w Szczutowie .
3) W dniu 10.11. 2008 roku Urząd Gminy w Szczutowie będzie  nieczynny . 
4) Zakazie wydobywania żwiru bez koncesji .

6



Do punktu 4 porządku obrad : 
Interpelacje złożyli : 
- radny – Pan Andrzej Fijałkowski – wnioskował o oczyszczenie  rowów przy drodze 
Podlesie – Gójsk .
- radna – Pani Bożena Kuchnicka – pytała dlaczego na terenie gminy nie są 
organizowane akcje pomocy żywnościowej organizowanej przez GOPS . W innych 
gminach np. w Rościszewie często jest taka pomoc  organizowana .  
- radna – Pani Karolewska Danuta – proponowała pozostawienie stawek  podatków na 
rok 2009 w wysokościach obowiązujących w roku 2008 . 
- sołtys – Pani Lilla Bigorajska – wnioskowała o zakupienie flag dla sołtysów , którzy 
wywieszali by je z okazji  świąt państwowych . 
- sołtys – Pani Jolanta Konicka – wnioskowała o postawienie znaku ograniczenia 
prędkości na drodze w Dąbkowej Parowie . 

Do punktu 5 porządku obrad : 
1) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
oraz zwolnień od tego podatku  przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pan 
Józef Mazurowski. 
Rada nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały . 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie . 
Na stan 15 radnych ,obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało -  11 radnych .
„Przeciw”    - 1 radny .
„Wstrzymało się od głosu „    - - 
Większością głosów Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/97/08 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
2)Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady . 
Nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie . 
Na stan 15 radnych obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/98/07 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
3) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za wodę z urządzeń wodociągowych na terenie Gminy Szczutowo .
W projekcie uchwały proponuje się ustalenie wysokości 1,80 zł za 1 m ³pobranej wody w
tym podatek VAT .
Uwag nie wniesiono . 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie .
Na stan 15 radnych ,obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 11 radnych .
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„Przeciw” - -
„Wstrzymało się od głosu” – 1 radny .
Rada podjęła Uchwalę Nr XVI/99/08 w sprawie ustalenia wysokości opłat za wodę z 
urządzeń wodociągowych na terenie Gminy Szczutowo . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i oczyszczanie 
ścieków na terenie Gminy Szczutowo .Proponuje się ustalenie wysokości opłaty za 
usuwanie i oczyszczanie ścieków : -2,40 zł za 1 m³ ścieków wprowadzonych do 
kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i dowożonych z terenu gminy ,
- 2,20 zł za 1 m ³ ścieków wprowadzonych do kanalizacji sanitarnej ciśnieniowej ,
- 4,30 zł za 1 m ³ ścieków dowożonych do punktu zlewnego oczyszczalni ścieków spoza 
terenu gminy . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały i proponowanych 
wysokości stawek .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 15 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 11 radnych .
„Przeciw”  -  -  
„Wstrzymało się od głosu” – 1 radny .
Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/100/08 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usuwanie i oczyszczanie ścieków na terenie Gminy Szczutowo . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu .

Do punktu 6 porządku obrad : 
W punkcie tym Pan Mazurowski Józef – Wiceprzewodniczący Rady  odczytał 
propozycję Wójta Gminy w sprawie pozostawienia w roku 2009 :
- dziennej stawki opłaty targowej na poziomie roku bieżącego -8 zł,
- stawki opłaty planistycznej na poziomie roku bieżącego – 20 % od wzrostu wartości 
nieruchomości z związku z wydaniem decyzji o warunkach zabudowy lub decyzji o 
ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego ,
- stawki opłat za zajęcie pasa drogowego na poziomie roku bieżącego ,
- inkasa dla inkasentów (sołtysów) należności pieniężnych pobieranych w formie podatku
rolnego, leśnego, od nieruchomości na poziomie roku bieżącego – 10 % od 
zainkasowanych kwot ,
-średniej ceny skupu drewna, obliczoną według średniej ceny drewna uzyskanej przez 
nadleśnictwo za pierwsze trzy kwartały 2008 roku w kwocie 152,53 zł za 1 m ³ ogłoszoną
w Monitorze Polskim Nr 81, poz.717 z dnia 27 października 2008 r. do celów wymiaru 
podatku leśnego na 2009 rok .
- proponuje się również nie wprowadzać opłaty od posiadania psa. 
Pismo Wójta Gminy w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu . 
W związku z brakiem uwag , Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński powyższe
propozycje poddał po głosowanie . 
Na stan 15 radnych ,obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych. 
„Za” przedstawioną propozycją głosowało -12 radnych .
„Przeciw”  - -   
„Wstrzymało się od głosu” - - 
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Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła wysokości stawek opłat , inkasa i średniej ceny 
skupu drewna  w wysokościach  zaproponowanych przez Wójt Gminy . 
Dalej Pan Zbigniew Szlomkowski – zgłosił wniosek  w sprawie obniżenia ceny skupu 
żyta do celów wymiaru podatku rolnego do kwoty 42,50 zł za 1 dt . 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał powyższy wniosek pod 
głosowanie Rady .
„Za”  wnioskiem  głosowało – 11 radnych .
„Przeciw” -  - 
„Wstrzymało się od głosu” – 1 radny . 
W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 
sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2009 rok 
uwzględniając proponowane obniżenie z kwoty 55,80 zł za 1 dt do kwoty 42,50 zł za 
1 dt. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Na stan 15 radnych ,obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 11 radnych . 
„Przeciw” – 1 radny . 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/101/08 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego na 2009 rok .
Uchwała stanowi załącznik do protokołu .
 
Do punktu 7 porządku obrad : 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski  odczytał projekt uchwały o zmianie
Uchwały Nr XVIII/93/04 Rady Gminy Szczutowo z dnia 03 grudnia 2004 roku w 
sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych .Wzory 
formularzy radni otrzymali . 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały jak i proponowanych załączników .
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński  podał pod głosowanie projekt 
uchwały.
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu  12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych.
„Przeciw”   - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XVI/102/08 o zmianie Uchwały Nr 
XVIII/93/04 Rady Gminy Szczutowo z dnia 03 grudnia 2004 roku w sprawie 
określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych .    
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 8 porządku obrad : 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Szczutowo na lata 
2007-2013 .  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego nie przedstawiono, ponieważ  radni 
otrzymali na piśmie .
Nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały i planu. 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie projekt 
uchwały .
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Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu -1 2 radnych .
„Za” podjęciem uchwały  głosowało – 1 2 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosowania” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/103/08 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Szczutowo na lata 2007-2013 .
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 9 porządku obrad :
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Szczutowo na 
lata 2004-2006 oraz 2007-2013 przedstawił Pan Józef Mazurowski –
Wiceprzewodniczący Rady .
Radni nie wnieśli uwag do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Szczutowo .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 12 radnych .
„Przeciw”    - -
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/103/08 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Szczutowo na lata 2007-2013 . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 10 porządku obrad : 
W punkcie tym Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej .
Wójt Gminy poinformował ,że Zakład Energetyczny wystąpił z wnioskiem w sprawie 
ustanowienie służebności dla działek  Nr 260/4 i 477 położonych w Słupi . 
Sprawa ta była szczegółowo omówiona na poprzedniej sesji . 
Wnioskuje się o nie wyrażenie zgody  na ustanowienie służebności gruntowej . Ponieważ
ustanowienie służebności gruntowej na rzecz  niektórych tylko działek i ich właścicieli  
mogą teraz i w przyszłości powodować ograniczenia innych osób w swobodnym 
korzystaniu z tej drogi . 
Wobec braku uwag w tej sprawie Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu -12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu”  - - 
Rada jednogłośnie podjęła U c h w a ł ę  Nr XVI/105/08 w sprawie ustanowienia 
służebności gruntowej . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu .
 
 Do punktu 11 porządku obrad : 
Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński poinformował ,że w projekcie uchwały wysokość 
ekwiwalentu dla strażaków OSP biorących udział w akcjach bojowych i szkoleniach 
pożarniczych proponuje się w wysokości 15 zł . Wysokość ta została wyliczona na 
podstawie opinii poszczególnych Komisji : dwie komisje zaopiniowały wysokość 16 zł, 
jedna 13 zł , średnia stanowi 15 zł . 

10



Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały ,którą Przewodniczący poddał 
pod głosowanie . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - -  
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/106/08 w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 
uczestniczących w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu .

Do punktu 12 porządku obrad : 
Projekt zmian w budżecie gminy na rok 2008 przedstawiła Skarbnik Gminy – Pani Anna 
Jeżewska . 
Wójt Gminy – poinformował ,że otrzymano dotację z przeznaczeniem na wypłacenie 
producentom rolnym poszkodowanym w wyniku suszy i huraganów zasiłków celowych . 
Dokumentacja(protokoły o uznaniu szkody)  została złożona do Wojewody 
Mazowieckiego . Dopóki wojewoda nie zaakceptuje tych dokumentów nie można 
dokonać wypłaty zasiłków . GOPS jest przygotowany do wypłacenia  tych środków. 
Radni nie wnieśli uwag do proponowanych zmian w budżecie gminy na rok 2008 . 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2008 r. , a Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. 
Obecnych i uczestniczyło w glosowaniu 12 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych.
„Przeciw” -   - 
„Wstrzymało się od głosu” -    - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/107/08 w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2008 . 
Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

Do punktu 13 porządku obrad : 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski przedstawił informacje o analizie 
oświadczeń majątkowych : Wojewody Mazowieckiego , Naczelnika Urzędu Skarbowego
w Sierpcu, Przewodniczącego Rady Gminy Szczutowo oraz Wójta Gminy Szczutowo . 
Informacje stanowią załączniki do protokołu .
Rada  przyjęła do wiadomości przedstawione informacje.

Do punktu 14 porządku obrad : 
Sprawozdania z działalności :Komisji  Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Wychowania , 
Zdrowia i Porządku Publicznego, Komisji Rolnictwa Budżetu i Ochrony Środowiska w 
roku 2008  stanowią załączniki do protokołu .
Na sesji informacji nie odczytywano, radni otrzymali materiał na piśmie .
Uwag do działalności Komisji nie zgłoszono  .
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdań.
„Za” przyjęciem głosowało – 12 radnych . 
„Przeciw”      - - 
„Wstrzymało się od głosu”-  -
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Rada przyjęła sprawozdania z działalności Komisji w roku 2008 .

Do punktu 15 porządku obrad : 
Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński – przedstawił wniosek w sprawie nadania tytułu 
„Honorowy Obywatel Gminy Szczytowo Marszałkowi Województwa Panu Adamowi 
Struzikowi . 
Wniosek stanowi załącznik do protokołu . 
Rada poparła powyższy wniosek .
Wiceprzewodniczący Rady  odczytał projekt uchwał, a Przewodniczący Rady poddał pod
głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych .
„Przeciw”   - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVI/108/08 w sprawie nadania tytułu 
Honorowego Obywatela Gminy Szczutowo . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 16 porządku obrad :
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski odczytał projekt uchwały w sprawie
ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych . 
Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał
pod głosowanie . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu  12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 10 radnych .
„Przeciw” - 1 
„Wstrzymało się od głosu – 1 
Rada  podjęła  Uchwała  Nr  XVI/109/08  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  oraz
zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych .  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 17 porządku obrad : 
W punkcie tym głos zabrali : 
- Pan Górski Stanisław - sołtys –chociaż raz radni powinni roznieść nakazy płatnicze po
wioskach i wówczas mogliby udzielić odpowiedzi mieszkańcom na zadawane pytania
dot. pracy radnego , wysokości pobieranych diet itp. 
- Pan Bukowski Bartłomiej – pytał o wysokość diety radnego, gdyż często mieszkańcy
pytają , a sołtysi nie wiedzą  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  odpowiedzi  informując  ,że  miesięczny  ryczał
radnego  wynosi  obecnie  427,88  zł.  W  przyszłym  roku  zgodnie  z  podjęta  uchwałą
wzrośnie o 7 %. Projekt uchwały nie przewiduje podwyższenia diet Przewodniczącemu.
Wiceprzewodniczącemu Rady i Przewodniczącym Komisji . 

Do punktu 17 porządku obrad : 
Odpowiedzi na interpelacje udzielił :
-  Wójt  Gminy  –  Pan  Jakub  Smólczyński  –sprawa  oczyszczenia  rowów przy  drodze
Podlesie – Gójsk zostanie przekazana do Zarządu Powiatowego Dróg w Sierpcu . 

12



Ostatni kontakt GOPS z fundacją Serce-Sercu był w m-cu kwietniu b.r. Twierdzono ,że
są  okresowe  zahamowania  towarów  będących  przedmiotem  darów  .  Od  tego  czasu
kontaktu nie było .GOPS na podstawie ustawy o pomocy społecznej  jest zobowiązany do
współdziałania z fundacjami, organizacjami  niosącymi pomoc i sporządzenia listy osób
którym  taka  pomoc  się  należy  .W  przypadku  zgłoszenia  się  grupy  inicjatywnej  lub
pojedynczych  osób  które  chciałyby  się  zająć  udzielaniem  pomocy,  GOPS  jest
zobowiązany do sporządzenia wykazu osób, którym pomoc się należy .
Zostanie  podjęta  próba  realizacji  wniosku  dot.  ustawienia  znaku  ograniczającego
prędkość przy drodze wojewódzkiej w miejscowości w Dąbkowa Parowa .
W przypadku gdy wszyscy sołtysi będą życzyli   sobie zakupu flag państwowych , to
należy je zakupić .
Rada w wyniku przeprowadzonej w przerwie sesji dyskusji odrzuciła wniosek radnej dot.
pozostawienia stawek podatków na rok 2009 w wysokościach obowiązujących w roku
2008 . 
-  Pan Mazurowski  Józef  –  prowadził  rozmowy z GOPS na temat  kwestii  poruszonej
przez radną odnośnie darów .Poczynił pewne działania nt. powołania grupy inicjatywnej,
między innymi pozytywną deklarację otrzymał od Pani Sołtys wsi Blizno .  Zima jest
takim okresem ,kiedy te działania nie są  realizowane zapewnił  ,że wiosną ten temat
będzie kontynuowany .

Do punktu 18 porządku obrad: 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński dokonał zamknięcia obrad XVII Sesji
Rady Gminy Szczutowo. 

Protokółowała : 
Celina Szczepańska                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                     Zbigniew Kopciński  
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